

Title (en)

Running gear for low-platform trains.

Title (de)

Fahrwerk für Niederflurbahnen.

Title (fr)

Train de roulement pour rames à plate-forme surbaissée.

Publication

EP 0598353 A1 19940525 (DE)

Application

EP 93118334 A 19931112

Priority

DE 4238574 A 19921116

Abstract (en)

The invention relates to a running gear for low-platform trains with a running gear frame on which individual wheels (9) are rotatably mounted by means of one rocker (7) each and the rocker (7) is attached in an articulated fashion supporting itself by means of primary springs, the attachment of the running gear frame to the wagon body of the low-platform train being effected by two coupling rods (17) which are mounted at a distance from one another on a crossmember (1) of the running gear frame in an articulated fashion and, on the other hand, are also attached to the wagon body in an articulated fashion, the wagon body being supported on the running gear frame by means of secondary springs (15) which are mounted in pockets (16) near to the transverse ends of the crossmember (1). Transverse stops (18) which are arranged at a distance from one another in the crossmember (1) bound the transverse movement of the wagon body with respect to the running gear. The object of the invention consists in constructing the running gear in such a way that the area of the wagon body which can be walked on is continuously at a low-platform level and the wheels of the running gear can be arranged in a steerable fashion. This object is achieved in that the rocker (7) is mounted on a horizontal axle (6) arranged in the transverse direction of the running gear on a swivelling bolster (4), the said swivelling bolster (4) being attached to the running gear frame so as to be articulated about a vertical axis. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Fahrwerk für Niederflurbahnen mit einem Fahrwerkrahmen, an dem Einzelräder (9) über je eine Schwinge (7) drehbar gelagert sind und die Schwinge (7) gelenkig und sich über Primärfedern abstützend befestigt ist, wobei die Anbindung des Fahrwerkrahmens am Wagenkasten der Niederflurbahn über zwei mit Abstand zueinander an einem Querträger (1) des Fahrwerkrahmens gelenkig gelagerte Anlenkstangen (17) erfolgt, die andererseits ebenfalls gelenkig am Wagenkasten befestigt sind, wobei der Wagenkasten über Sekundärfedern (15) auf dem Fahrwerkrahmen abgestützt ist, die in Taschen (16) nahe den Querenden des Querträgers (1) gelagert sind und wobei im Querträger (1) mit Abstand zueinander angeordnete Queranschläge (18) die Querbewegung des Wagenkastens gegenüber dem Fahrwerk begrenzen. Das Ziel der Erfindung besteht darin, das Fahrwerk so auszubilden, daß der begehbar Bereich im Wagenkasten durchgängig niederflurig ist und die Räder des Fahrwerks lenkbar anzuordnen sind. Dieses Ziel wird dadurch erreicht, daß die Schwinge (7) an einer horizontalen, in Fahrwerkquerrichtung angeordneten Achse (6) an einem Schemel (4) gelagert ist, der um eine vertikale Achse gelenkig an dem Fahrwerkrahmen befestigt ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B61F 3/16; B61D 13/00; B61F 5/30

IPC 8 full level

B61D 13/00 (2006.01); **B61F 3/16** (2006.01); **B61F 5/30** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B61D 13/00 (2013.01 - EP US); **B61F 3/16** (2013.01 - EP US); **B61F 5/302** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 1429278 A 19760324 - MACKANESS J B, et al
- [A] EP 0290782 A1 19881117 - DUEWAG AG [DE]
- [A] US 3939779 A 19760224 - PRINGLE WILLIAM L
- [A] CH 170665 A 19340715 - FIAT SPA [IT]

Cited by

DE19515587C2; EP0687613A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE DK ES FR GB IT LI NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

DE 4238574 A1 19940519; AU 4891293 A 19940526; AU 662659 B2 19950907; DE 59301888 D1 19960418; DK 0598353 T3 19960722; EP 0598353 A1 19940525; EP 0598353 B1 19960313; ES 2088212 T3 19960801; FI 111831 B 20030930; FI 935035 A0 19931115; FI 935035 A 19940517; HU 210635 B 19950628; HU 9303241 D0 19940328; HU T66310 A 19941128; PL 172697 B1 19971128; PL 301058 A1 19940530; US 5448953 A 19950912

DOCDB simple family (application)

DE 4238574 A 19921116; AU 4891293 A 19931008; DE 59301888 T 19931112; DK 93118334 T 19931112; EP 93118334 A 19931112; ES 93118334 T 19931112; FI 935035 A 19931115; HU 9303241 A 19931116; PL 30105893 A 19931115; US 15329893 A 19931116